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1)Aşağıdaki tabloyu örnekteki gibi dolduralım. 

 

 

 

 

 

 

 

a) Hangi sözcük yalın haldedir? ……………………………….……………….………..…….. 

b) Hangi sözcük ismin ‘’ - i ‘’ halindedir? ……………………………….………….………. 

c) Hangi sözcük ismin ‘’- e ‘’ halindedir? ……………………………….…………….…….. 

d) Hangi sözcük ismin ‘’- de ‘’ halindedir? ………………………..……………….………. 

e) Hangi sözcük ismin ‘’- den ‘’ halindedir?.................................................... 

1996 

Adı-Soyadı :…………………………………………..……....  Sınıf : ……….……………….             Tarih : 03 . 04 . 2020  

 

HATIRLAYALIM! Türkçede sert ünsüzlerden ‘’p, ç, t, k ‘’ ünsüzleri ile biten bir sözcüğe 

ünlü harf ile başlayan bir ek getirildiğinde, bu sözcüğün sonundaki ünsüz yumuşayarak 

‘’ b, c, d, g ‘’ ünsüzlerine dönüşür. Bu kurala ünsüz yumuşaması denir. 

Ünsüz yumuşamasında , 

 
P          B ünsüzüne 
Ç          C  ünsüzüne 
T          D ünsüzüne 
K          G veya Ğ ünsüzüne dönüşerek yumuşar. 

Örnekler : 

 Dolap + ın            Dolabın 
 Ağaç   + ı              Ağacı 
 Kağıt   + ı             Kağıdı 

Çocuk + un          Çocuğun 

Kelime  Ek Ek getirilmiş hali Dönüşen harfler 

Çorap + ı Çorabı  p harfi, b harfine dönüştü. 

Mektup + u Mektubu  p harfi, b harfine dönüştü. 

Yüzük + ün Yüzüğün  k harfi, ğ harfine dönüştü. 

Yoğurt + u Yoğurdu  t harfi, d harfine dönüştü. 

Yemek + in Yemeğin  k harfi, ğ harfine dönüştü. 

Borç + un Borcun  ç harfi, c harfine dönüştü. 

İlaç + ım İlacım  ç harfi, c harfine dönüştü. 

 
2) ‘’ Kumsal okuldan eve gelirken parkta Rüzgar’ı görmüş. ‘’ cümlesinde, 

 Kumsal 

Rüzgar’ı 

Eve 

Parkta 

Okuldan 


